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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2014. 

május 12-én, hétfőn, 1500 órai kezdettel a Városháza 102-es termében megtartott üléséről. 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter  -   bizottság elnöke 

Varga László –    bizottsági tag 

Koleszár Kázmér –   bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília –  bizottsági tag 

Szakadáti László -    alpolgármester 

dr. Kovács András -    jegyző 

Rack Ferencné -  igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Ált. Iskola, 

Biatorbágyi Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Marx Árpád - igazgató, Biatorbágyi Általános Iskola 

Hingyiné Molnár Ildikó -   óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

Gál Edit -     tagintézmény-vezető, Czuczor Gergely Tagiskola 

Mester László -    kommunikációs munkatárs 

Dudás Eszter -   Dr. Vass Miklós Alapítvány 

Szakállas Gizella -    Dr. Vass Miklós Alapítvány 

Ihászné Pálfi Katalin -  köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Tisztelettel és szeretettel köszönti a megjelenteket. Javasolja, hogy a kiküldött 

napirendet egészítsék ki harmadik pontként az intézményi játszóeszközök karbantartásának 

kérdéseivel, amiről írásos anyag nem készült. 

Varga László: Javasolja, hogy a nyílt ülés napirendjére vegyék fel a Bajcsy-Zsilinszky utcai 

óvodával szemközti ingatlanon uralkodó áldatlan állapotok felszámolása érdekében tett 

intézkedések számbavételét. 
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Fekete Péter: Ezzel a két kiegészítéssel felteszi szavazásra az ülés napirendjét. 

A bizottság a napirendet a két javasolt változással négy igen szavazattal (négy fő bizottsági 

tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

 

Napirend: 

1) A Dr. Vass Miklós Alapítvány kérelméről 

2) Oktatásszervezési kérdésekről 

a) Ingatlanhasználati szerződésekkel összefüggő kérdésekről 

b) Az általános iskolák 2014/2015. évi tanteremigényéről 

c) Óvodai csoportlétszámok meghatározása, engedélyezése 

3) Az intézmények udvari játszóeszközeinek karbantartásáról 

4) A Karinthy utcai általános iskola környezetének forgalmi rendjével összefüggő 

kérdésekről 

5) A Nemzeti Sportközpontokkal kötendő együttműködési megállapodásról 

6) A Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda szomszédságában lévő ingatlanon zajló állattartás 

körülményeivel kapcsolatos intézkedésekről  

7) Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola alapító okirata módosításának 

működtetői véleményezése ( az ülés közben felvett napirend) 

8) Tiszteletbeli Polgár cím adományozásáról (zárt ülés) 

9) Török Henrik Pedagógus Díj adományozásáról (zárt ülés) 

 

1. A Dr. Vass Miklós Alapítvány kérelméről 

Fekete Péter: A bizottság a márciusi ülésen kérte az alapítvány munkatársait, hogy adjanak 

néhány kiegészítő információt a korai fejlesztő központ gazdálkodásáról, bevételeinek 

alakulásáról és az ellátott biatorbágyi gyermekek számáról. Elkészült a kiegészítő írásos 

anyag és volt egy szóbeli egyeztetés polgármester úr, jegyző úr és  a köznevelési referens 

részvételével. Ezek alapján készült a bizottság előtt fekvő előterjesztés. 

Dudás Eszter: A korai fejlesztő központban a szakmai munka és a gazdálkodás is szigorúan 

a törvényeknek megfelelően zajlik. Az egyeztetésen alaposan megtárgyalták a normatíva 

felhasználás kimutatásának, egy főre vetítésének a nehézségeit. Tíz fő biatorbágyi gyermek 

ellátását támogatta az önkormányzat, ezzel szemben 15-19 fő között mozgott a számuk. 
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Szakadáti László: Az állami normatíva ebben az intézménytípusban sem fedezi a működés 

költségeit, ezért kell a fenntartó alapítványnak támogatókat keresnie. A korai fejlesztés 

nagyon értékes tevékenység, az önkormányzat támogatására érdemes, hiszen biatorbágyi 

családokon, gyermekeken segítenek. Véleménye szerint a korábbi évek tapasztalata alapján 

az alapítvány által kért támogatás megadható.  

Fekete Péter:  Kéri a bizottságot, hogy a határozati javaslatban foglaltakról szavazzon. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, 

hogy a Dr. Vass Miklós Alapítvány Által fenntartott Biatorbágyi Korai fejlesztő Központ 2014-

ben 2,4 millió forintos önkormányzati támogatásban részesüljön az Egészséges Biatorbágyért 

Program költségvetésének terhére. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

25/2014. (V. 12.) határozata 

A Dr. Vass Miklós Alapítvány 2014. évi támogatásáról 

A bizottság támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy a Dr. Vass 

Miklós Alapítvány fenntartásában működő Biatorbágyi Korai Fejlesztő Központ 2014-

ben az Egészséges Biatorbágyért Program keretéből 2,4 millió forintos támogatásban 

részesüljön a biatorbágyi gyermekek ellátására. 

 

2. Oktatásszervezési kérdésekről 

Fekete Péter: Javasolja, hogy először az első osztályosok beiratkozását követő helyzetről, az 

induló első osztályokról és az ehhez kapcsolódó tanteremigényekről tárgyaljon a bizottság. 

Két fontos kérdés rajzolódik ki: az egyik, a református iskola kérelme két első osztály 

indítására a 33 beiratkozott gyermek számára, illetve annak eldöntése, hogy a Biatorbágyi 

Általános Iskolába jelentkezett 74 fő számára hány osztályt kell biztosítania  a működtetőnek. 

Ihászné Pálfi Katalin: A Budakeszi Tankerület igazgatójától a délelőtt folyamán azt a 

tájékoztatást kapta, hogy már kiértesítették az általános iskolákat az indítható első osztályok 

számáról. E szerint a Ritsmann Pál Általános Iskolában két német nemzetiségi osztály 

indulhat, a jelenlegi adatok szerint 45 fővel, míg tekintettel a Biatorbágyi Általános Iskola 

széttagoltságára és a Szily-kastély osztálytermeinek kis méretére, bár a beiratkozott létszám 

nem indokolná, négy első osztály indítását engedélyezték, melyből egy a Karinthy utcai 

épületben működik. Ebben a kérdésben, tehát az állami fenntartású általános iskolák induló 

első osztályait illetően a bizottságnak nincs feladata. 
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dr. Kovács András:   Felhívja a bizottság figyelmét, hogy a református általános iskola két 

első osztály indítására irányuló kérdésénél vegye figyelembe, hogy a Sándor-kastélyban nem 

áll rendelkezésre tanterem az igény kielégítésére. 

Fekete Péter: Ő is támogatja, hogy a református iskola próbáljon meg egy osztályt indítani, 

annál is inkább, mert a jelentkezők száma éppen csak meghaladja a törvényi létszámhatárt, 

tehát nem arról van szó, hogy kétosztálynyi gyermek jelentkezett volna, akiknek a felét el 

kellene utasítani. Ha igazak az információk, a ténylegesen biatorbágyi gyermekek száma 

harminc alatt van. Ez a rövid távú része a kérdésnek. Hosszú távon pedig az önkormányzat 

stratégiája az, hogy a Sándor-kastélyban két, felmenő rendszerű, nyolc évfolyamos, 8 

osztályos iskolát tud elhelyezni. Ezeknek a befogadására az épület jelenleg nem alkalmas, de 

alkalmassá tehető. Tehát a hosszú távú fenntarthatóságot szolgálja, ha az alapítványi és 

egyházi iskolák indulásakor kialakított rendszert próbálják fenntartani. Kéri a bizottságot, hogy 

a református iskola számára egy első osztály indulását támogassa. 

Ihászné Pálfi Katalin: Jelzi, hogy a határozati javaslat arról szól, hogy az önkormányzat a 

Sándor-kastélyban egy osztályt tud biztosítani a református iskola első évfolyama számára. 

Ha a fenntartó meg tudja máshol oldani egy osztály elhelyezését, az önkormányzat nem 

határozhatja meg, hogy hány első osztályt indítanak. 

Koleszár Kázmér: A református egyházközséggel kötött megállapodás arról szól, hogy az 

önkormányzat évfolyamonként egy osztály elhelyezését vállalta. Ha két osztálynyi gyerek 

jelentkezett volna, akkor ez megmutatkozott volna a többi iskolánál. Véleménye szerint 

egyelőre a megállapodásban foglaltakhoz kell tartania magát az önkormányzatnak. 

Fekete Péter: Az elhangzottak alapján azt teszi fel szavazásra, hogy a korábbi szerződésnek 

megfelelően az induló első évfolyam számára egy osztálytermet tud a város a Biai 

Református Általános Iskola rendelkezésére bocsátani. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, 

hogy a 2014/2015-ös tanévben a Biai Református Általános Iskola első évfolyama számára 

Biatorbágy Város Önkormányzata a Sándor-kastélyban egy osztálytermet biztosítson. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

26/2014. (V. 12.) határozata 

A Biai Református Általános Iskola kérelméről 

 

A bizottság megtárgyalta a Biai Református Általános Iskola kérelmét két tanulócsoport 

elhelyezéséről a 2014. szeptemberben induló tanévben, és úgy határozott, hogy a 

jelenlegi tanteremszám mellett nem javasolja a képviselő-testületnek az eredeti 

megállapodásban foglaltaktól való eltérést.  
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Fekete Péter: Ezek szerint, ha a bizottság határozatát a képviselő-testület is megszavazza, a 

városban induló első osztályok számának ismeretében el lehet készíteni az aktualizált 

ingatlanhasználati megállapodást az alapítványi és a református iskolával. 

Ihászné Pálfi Katalin: Úgy tűnik, hogy az elkövetkező időszakban annak van realitása, hogy 

a két nem állami iskola a Sándor-kastélyban felmenő rendszerben kapja meg az 

osztálytermeket, ügyviteli helyiségeket, és lennének közös használatú termek, épületrészek. 

Azt, hogy konkrétan melyik iskola melyik termeket kapja használatara, meghatározza az 

osztályok létszáma, illetve az a szempont, hogy egyik iskola se legyen szétaprózva az 

épületben, tehát igyekezzenek iskolai egységeket kialakítani. Ennek érdekében a korábbi 

évek gyakorlatának megfelelően egy közös bejáráson kellene megállapodniuk elsősorban az 

iskoláknak az épület használatáról. 

Fekete Péter: Kéri, hogy a hivatal szervezze meg a bejárást, amin az intézményeken kívül 

részt kellene venniük a bizottsági tagoknak is. A bejárás során született megállapodás kerül 

az ingatlanhasználati szerződés mellékletébe. A közoktatási megállapodás törvényi változás 

következtében megszűnik, mivel az önkormányzat már nem címzettje a köznevelési feladatok 

ellátásának, tehát erre vonatkozó megállapodást nem köthet. Az ingatlanhasználati 

szerződésben mindenképpen szerepeltetni kellene, hogy az önkormányzat hosszú távon 

odaszánja a Sándor-kastélyt ennek a két iskolának. 

Koleszár Kázmér: Támogatja, hogy a bizottsági tagok is vegyenek részt a bejáráson, a 

három iskola elhelyezésének kialakításában, mert ez nagy körültekintést igényel. Szeretné 

pontosítani, hogy az ingatlanhasználati szerződésről csak a következő bizottsági ülésen 

fognak dönteni. 

Szakadáti László: Régóta visszatérő probléma, hogy nem alakította ki az önkormányzat a 

maga koncepcióját a Sándor-kastély jövőjéről. Nem tartja szerencsésnek, ha indirekt módon, 

a két nem állami fenntartású iskolával kötött ingatlanhasználati szerződésben mondaná ki az 

önkormányzat, hogy mi a hosszú távú szándéka ezzel az épülettel. Az alapvető célokat 

egyenesen kell megfogalmazni. 

Fekete Péter: Ő sem gondolja, hogy ebben a szerződésben kell ez kimondani, sőt azt is el 

tudja képzelni, hogy azok az iskolák, akiknek most hosszú időre odaadnák az épületet, 

örülnének egy esetleges másik megoldásnak, egy újabb, korszerűbb ingatlannak. De azt 

mindenképpen szükségesnek tartja, hogy ennek a két intézménynek hosszú távon 

biztonságos működést biztosítson a város. Tehát most nem az épület sorsáról kell dönteni, 

hanem az iskolák számára nyújtott biztonságról. A szerződéstervezet újabb nyolc évet 

tartalmaz, de ennél hosszabb távot is el tudna képzelni. 
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Ihászné Pálfi Katalin: A nyolc év a minimum lenne, de sokkal inkább kívánatos volna 

legalább 20 évre kötni a megállapodást. 

Szakadáti László: Csak összehasonlításképpen: a Viadukt Sportegyesülettel 25 éves 

szerződést kötött a város. Az önkormányzatnak deklarálnia kellene, hogy örömmel látja a 

kezdeményezések életképességét, vállalnia kellene valamiféle működtetői feladatokat, 

hasonlóan az állami fenntartású intézményekhez, de a maga részéről semmiképpen nem 

gondolja, hogy ehhez oda kellene címezni a Sándor-kastélyt. Tekintettel kell lenni arra is, 

hogy a Szily-kastélyban kialakított iskola, a majdan felépülő új óvoda és új iskola belépésével 

a biai rész már túlzsúfolttá válik. Gondolni kell a torbágyi városrész ellátására is. Tehát védeni 

kell ezeket az induló iskolákat, semmiképpen ne csak nyolc évre kössenek szerződést, de a 

Sándor-kastély sorsáról ne ilyen indirekt módon döntsenek. 

Gál Edit: Ő is azt szeretné, ha  a az iskolába jelentkező szülőknek nem az lenne az első 

kérdésük, hogy lesz-e még ez az iskola, mire az ő gyereke elér a nyolcadik osztályba. 

Bármilyen felújításhoz, pályázathoz szükség volna erre a biztonságra. Azt a helyzetet is elég 

nehéz kezelni, hogy a szülők segítségével felújítanak egy osztálytermet, amiben csak egy 

évig taníthatnak, mert a következő évben másik osztálytermet kapnak. 

Koleszár Kázmér: Egyetért az előtte szólókkal és javasolja, hogy 20 évre kössék meg az 

ingatlanhasználati szerződéseket. A kezdeti aggodalmak eloszlottak, látszik, hogy 

életképesek ezek az iskolák, és egyfajta jó gazda szemléletet is akkor lehet elvárni tőlük, ha 

nem az ideiglenesség érzésével használják az ingatlanokat. Ha a Sándor-kastéllyal 

kapcsolatban megváltoznak az elképzelések, akkor új egyességet kell kötni. Addig maradjon a 

Sándor-kastély, amit az iskolák helyeként a szerződésben rögzítenek. 

Fekete Péter: Ha változna az önkormányzat szándéka az épület hasznosítását illetően, akkor 

egy megfelelő színvonalú csereingatlan felajánlását el fogják fogadni. Fontos gondolat, amit 

Gál Edit igazgatónő mondott, hogy bizonyos fejlesztéseket végeznének az épületeken, de 

ehhez kellene ez a hosszabb távra szóló, komolyabb szerződés.  

Ihászné Pálfi Katalin: Felmerült tavaly az a probléma, hogy az önkormányzat és a nem 

állami fenntartású iskolák között fennálló szerződés miatt, mely szerint az osztálytermeket az 

önkormányzat bútorozottan adja oda ezeknek az intézményeknek, az állami fenntartónak egy 

osztálynyival több padot és széket kellett vásárolnia, mint azt az osztályok száma indokolta 

volna. Az új szerződésben ezt a kérdést is rendezni kéne. Lehetséges úgy megítélni a 

helyzetet, hogy kaptak ezek az iskolák az indulásukhoz olyan mértékű segítséget, hogy három 

év elteltével már tudnák finanszírozni a padokat, székeket, illetve a jövőben a tankerület 

jobban oda fog figyelni, hogy a saját iskoláinak biztosítson bútorokat. 
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Fekete Péter: Ez egy nagyon komoly felvetés, amit a szerződésben meg kell fogalmazni. 

Nem gondolja, hogy húsz évre az önkormányzatnak vállalnia kellene a bútorzat biztosítását a 

nem állami fenntartású iskoláknak.  Amíg több osztály lép be a kimenő osztályokhoz képest, 

mindenképpen kell új bútorokat vennie a KLIK-nek. Javasolja, hogy a többi tantermet, amely a 

Szily-kastélyban épül, azt pedig az önkormányzat bútorozza be. 

Koleszár Kázmér: Ő is egyetért azzal, hogy az új tantermekbe ne régi bútorokat tegyenek, 

ezért egyeztetni kellene a KLIK-kel, hogy hány terem felszerelését ismerik el állami 

feladatnak, illetve az a véleménye, hogy az önkormányzat szerezze be az új bútorokat 

függetlenül attól, hogy éppen melyik iskola van az adott osztályteremben. 

Fekete Péter: Az induláskor, az előző szerződésben az önkormányzat azt az ígéretet tette, 

hogy az általa fenntartott intézményekkel azonos feltételeket biztosít a református és az 

alapítványi iskolának. Időközben az önkormányzat szerepe a működtetésre szorult, miután a 

fenntartói feladatokat átvette az állam. Ebből fakadóan javasolja, hogy az egyházi és 

alapítványi fenntartású intézmények esetében is működtetői feladatokat vállaljon az 

önkormányzat, használják erre a feladatra szintén a működtető fogalmát. Tehát a város a 

biatorbágyi gyermekek számára, függetlenül a fenntartó személyétől a működtetői feladatokat 

vállalja. Összefoglalva az elhangzott hozzászólásokat, javasolja a bizottságnak, hogy az 

alábbi kiegészítéseknek a szerződésbe foglalásáról hozza meg határozatát: 

1. a szerződés időtartama húsz év legyen 

2. a Bai Református Általános Iskola és a Magyar Műhely ÁMK Czuczor Gergely 

Tagiskola számára elhelyezést a Sándor-kastélyban biztosít 

3. az önkormányzat ezekben az iskolákban is vállalja a működtetői feladatokat az állami 

fenntartású intézményekhez hasonlóan 

4. a nevezett két iskola fenntartói vállaljanak szerepet az általuk használt tantermek, 

épületrészek felújításában, ezek céljára külső források bevonásában 

5. a szerződésben ne szerepelje a tantermek és egyéb helyiségek bebútorozásának 

kérdése 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

Biai Református Általános Iskola és a Magyar Műhely ÁMK Czuczor Gergely Tagiskola és 

Biatorbágy Város Önkormányzata között létrejövő ingatlanhasználati szerződés kiegészítését 

a fenti négy ponttal. 

 

 



8 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

27/2014. (V. 12.) határozata 

A nem állami fenntartású általános iskolák ingatlanhasználati szerződésével 

kapcsolatos kérdésekről 

 

A bizottság megtárgyalta a nem állami fenntartású általános iskolákkal kötendő 

ingatlanhasználati szerződésekkel kapcsolatos kérdéseket. Támogatja és elfogadásra 

javasolja  a képviselő-testületnek, hogy a szerződés az alábbiakra tekintettel kerüljön 

megújításra: 

1. a szerződés időtartama húsz év legyen 

2. a Bai Református Általános Iskola és a Magyar Műhely ÁMK Czuczor Gergely 

Tagiskola számára elhelyezést a Sándor-kastélyban biztosít 

3. az önkormányzat ezekben az iskolákban is vállalja a működtetői feladatokat az 

állami fenntartású intézményekhez hasonlóan 

4. a nevezett két iskola fenntartói vállaljanak szerepet az általuk használt 

tantermek, épületrészek felújításában, ezek céljára külső források bevonásában 

5. a szerződésben ne szerepelje a tantermek és egyéb helyiségek bebútorozásának 

kérdése 

 

Az óvodai csoportlétszámok meghatározásáról 

Hingyiné Molnár Ildikó: Ebben az évben, ha csak 100%-ig töltenénk fel a csoportokat, 83 

kisgyermeket tudnának felvenni az óvodába a jelentkező 248 főből. Ezért kéri, hogy a korábbi 

évekhez hasonlóan, az önkormányzat idén is engedélyezze a maximális csoportlétszám 

megemelését a törvény által biztosított mértékben. 

Koleszár Kázmér: Javasolja, hogy amellett, hogy az emelés mértékét megszavazzák, a 

bizottság szorgalmazza, hogy kezdődjön el a Nagy utcában megvásárolt ingatlanra szánt 

óvoda tervezésének előkészítése. Erre a forrás megvan a költségvetésben, semmi akadálya, 

hogy elkezdődjön a munka. 

Hingyiné Molnár Ildikó: A jogszabály szerint a szeptemberi tanévkezdéskor a 

csoportlétszám nem lépheti túl a száz százalékot. Nagyon sokan vannak, akik szeptember 1. 

és december 31. között töltik be a harmadik életévüket, illetve vannak óvodaköteles korba 

lépők, az ő felvételükkel 118-120 %-os feltöltöttséget érnek el. Ez esetben is lesz kb. 80 

gyermek, akinek a felvételét helyhiány miatt el kell utasítani. 

Fekete Péter: Felteszi az előterjesztés határozati javaslatát Koleszár Kázmér képviselő úr 

javaslatával kiegészítve. 
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A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta 

és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Benedek Elek Óvoda maximális 

csoportlétszámának túllépését 20+10 %-kal, valamint szorgalmazza a Nagy utcában 

megvásárolt telekre szánt óvoda tervezésének mielőbbi megkezdését. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

28/2014. (V. 12.) határozata 

Az óvodai csoportlétszámok meghatározásáról 

A bizottság megtárgyalta a Benedek Elek Óvoda kérelmét arról, hogy a törvényileg 

meghatározott maximális csoportlétszám megemelését a fenntartó engedélyezze a 

törvényben lehetőségként biztosított 20+10 százalékkal, tekintettel a felvételre 

jelentkezők magas számára. A bizottság támogatja és elfogadásra javasolja a 2014/15-

ös tanévben a Benedek Elek Óvodában a maximális csoportlétszámok megemelését a 

köznevelési törvény által biztosított 20+10 % erejéig.  

 

3) Az intézmények udvari játszóeszközeinek karbantartásáról 

 

Fekete Péter: E napirend tárgyalásánál üdvözli Molnár Jánost, a Városgondnokság vezetőjét. 

A bizottság egy korábbi ülésén foglalkozott az intézmények udvarán álló játszó eszközök 

karbantartásának kérdésével, és akkor felmerült, hogy a jelenlegi pénzügyi keretek között jó 

lenne, ha minél több javítást, karbantartást az önkormányzat a saját szakembereivel, 

karbantartóival tudna elvégeztetni. A Városgondnokság vezetője ezután jelezte, hogy 

korlátozott azoknak a munkáknak a köre, amit hivatalosan elvégezhetnek. 

Molnár János: A játszóeszközök karbantartását uniós előírások szabályozzák az utolsó 

csavarig. A Városgondnokság szakmailag nem felkészült ezeknek a munkáknak az 

elvégzésére, nem rendelkeznek engedéllyel, tanúsítvánnyal ezekre a feladatokra. Az elmúlt 

héten jegyző úrral és a Beruházási Osztály vezetőjével megállapodtak abban, hogy nem 

végezhetnek javításokat az EU szabvány szerint készült eszközökön. Ezen kívül, pl. a bontási 

feladatokat el tudják végezni, homokfeltöltést meg hasonlókat. Kéri, hogy ez kerüljön 

jegyzőkönyvbe, illetve jó lenne, ha az intézmények tudnának erről és figyelembe vennék. 

Fekete Péter: Azt szeretné megtudni a hivataltól, hogy van-e finanszírozási probléma, vagy 

rendelkezésre áll annak a fedezete, hogy külső vállalkozótól rendeljék meg a karbantartási 

munkákat. 
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dr. Kovács András: Az elmúlt bizottsági ülésen két millió forint lett nevesítve a karbantartási 

keretből az intézményi játszóeszközökre, de konkrét feladatok nem lettek ezen belül 

megjelölve. Ha netán nem lenne elegendő ez az összeg, a bizottság elé kell hozni és 

keresnek rá fedezetet. 

Fekete Péter: Javasolja a bizottságnak, hogy határozatban erősítse meg, hogy az 

engedélyhez kötött munkákat arra jogosultsággal rendelkező vállalkozókkal végeztesse az 

önkormányzat. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, 

hogy az intézmények udvari játszóeszközeinek javítását, karbantartását arra engedéllyel 

rendelkező külső vállalkozóktól rendelje meg az önkormányzat. Az engedélyhez nem kötött 

javítási, karbantartási feladatokat a Városgondnokság végezze el. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

29/2014. (V. 12.) határozata 

Az intézmények udvari játszóeszközeinek karbantartásáról 

 

A bizottság támogatja hogy az intézmények udvari játszóeszközeinek javítását, 

karbantartását arra engedéllyel rendelkező külső vállalkozóktól rendelje meg az 

önkormányzat. Az engedélyhez nem kötött javítási, karbantartási feladatokat a 

Városgondnokság végezze el. 

 

4) A Karinthy utcai általános iskola környezetének forgalmi rendjével összefüggő 
kérdésekről 

 
Fekete Péter: Az oktatási bizottság javaslata alapján az elmúlt évben szakértői 

közreműködéssel ki lett alakítva a Karinthy utcai iskola körül egy új forgalmi rend. A tervek 

szerint a közlekedési irányok, a parkolók és a gyalogos közlekedés helyének kialakítása több 

ütemben kerül bevezetésre. Az első ütem tapasztalatai és a továbbiak megvalósítására kért 

be a hivatal különböző árajánlatokat. 

Szakadáti László: Három és fél milliós keret áll idén rendelkezésre. Javasolja, hogy ebből 

rendeljék meg a Karinthy utcai oldalra eső rézsű áttervezését, oda járda tervezését, a támfal 

megerősítését. Rendeljenek az Iskola utca és Iskola köz közötti sarkon egy murvával borított 

dolgozói parkolót 10-15 autó részére. Továbbá rendeljék meg a Kossuth Ferenc utcai 

forgalom lassítását, amit az ott lakók  többen aláírásukkal kérelmeztek. A csapadékvíz útját is 
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figyelembe véve egy széles fekvő rendőrt jelentene, illetve egy sebességmérő felszerelést. A 

Karinthy utca egyirányúsítása ebben a csomagban egyelőre nem szerepelne. További 

vizsgálat tárgyává tenné a járda vagy parkoló kérdésnek eldöntését. A szakértői anyag 

parkolót javasol, a Kossuth Ferenc utca lakói járdát kérnek az állomás felői lépcsőtől a 

Meggyfa utcai csatlakozásig a páratlan oldalon. A járdák és az iskola kapuinak zebrán történő 

megközelítése jelentené a legnagyobb biztonságot. 

 

Koleszár Kázmér: Nagyvonalakban egyet ért alpolgármester úr javaslataival, csak azt tartja 

megfontolandónak, hogy az iskola udvarán kialakítandó murvás parkoló önerőből megoldható, 

százezer forintosa nagyságrendű tervezési díj nélkül is. 

Fekete Péter: Alapvetően egyetért Szakadát László által elmondottakkal, azzal a 

megjegyzéssel, hogy megfordítaná a sorrendet. Az iskola gyalogosan, megépített járdán 

történő megközelíthetősége a legfontosabb. Tehát a kettes ütembe javasolt feladatokkal 

kellene kezdeni. 

Rack Ferencné: Nem biztos benne, hogy az iskola területéből ilyen nagy részt el kellene 

venni dolgozói parkolónak. Szeretné ezt előbb pontosan felmérni. 

Szakadáti László: A járdaépítést csak azért tette a második ütembe, mert tudomása szerint 

nincs most rá fedezet a költségvetésben. Egyetért azzal, hogy ez egy kritikus helyzet, de azt 

szeretné, ha nem a szűkösségből fakadóan félig-meddig lenne megcsinálva. Tárgyalni kell az 

ott lakókkal, mert valamennyi telekrészt le kellene adniuk ahhoz, hogy egy végleges, 

egészséges járda épülhessen oda. 

Fekete Péter: Akkor összeállt a kép. Az elhangzottak alapján három pontot javasol 

elfogadásra a bizottságnak: 

A Karinthy Frigyes utcai járda kialakítása 

Járda kialakítása a rézsű elbontásával a Meggyfa utcától az Iskola közig 

A Kossuth Ferenc utcai forgalom lassítása 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta é 

elfogadásra javasolta a Karinthy utcai iskola környékének forgalmi rendjére vonatkozó, 

fentebb felsorolt munkák elvégzését. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

30/2014. (V. 12.) határozata 

A Karinthy utcai általános iskola környezetének forgalmi rendjével összefüggő 
kérdésekről 
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A bizottság megtárgyalta a Karinthy utcai általános iskola környékének új forgalmi 

rendjével kapcsolatos tapasztalatokat, és a  gyermekek biztonsága valamint az iskola 

környékén élők érdekében az alábbi munkák elvégzését javasolja elfogadásra a 

képviselő-testületnek: 

1. A Karinthy Frigyes utcai járda kialakítása 
2. Járda kialakítása a rézsű elbontásával a Meggyfa utcától az Iskola közig 
3. A Kossuth Ferenc utcai forgalom lassítása 

 

5) A Nemzeti Sportközpontokkal kötendő együttműködési megállapodásról 

 

Fekete Péter: Írásos anyag nem érkezett a bizottsághoz, ezért jegyző úrhoz fordul és kéri, 

hogy tájékoztassa a bizottság tagjait. 

dr. Kovács András: Bővebb információkkal polgármester úr tudna szolgálni, ő vett részt a 

tárgyalásokon. Arról tud beszélni, ami dokumentum formájában megérkezett a hivatalba. Ez 

egy szerződéstervezet az NSK részéről, amely a kormányhatározatnak megfelelően a 

Sándor-Metternich-kastély jelenleg nem használt szárnyában új tantermek kialakításáról szól. 

A finanszírozási kérdéseket nem tartalmazza a szerződés, csak az öt tanterem tervezéséről 

és a kivitelezéséről szól. Mivel az önkormányzat már elindított erre a munkára egy 

közbeszerzési eljárást, egyeztetni kell az NSK-val, hogy a két folyamat ne ütközzön. 

Polgármester úr levélben kért egyeztetést, amire még nem érkezett válasz, ezért nem került 

kiküldésre írásos anyag. 

Fekete Péter: Fontosnak tartja, hogy ennek az épületrésznek a sorsáról a bizottság tájékozott 

legyen, hiszen döntően befolyásolja a jövő tanév tanterem-kapacitását. Megköszönte jegyző 

úrnak a tájékoztatást és jelezte, hogy ha új fejlemény keletkezik az ügyben, azt a bizottság 

napirendjére tűzi. 

 

6) A Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda szomszédságában lévő ingatlanon zajló 

állattartás körülményeivel kapcsolatos intézkedésekről  

 

Varga László: A Bajcsy-Zsilinszky utcában, az óvodával szemközti ingatlanon igen 

kulturálatlan körülmények között tartanak háziállatokat. Már a patkányok is elszabadultak, az 

gondnok talált az óvoda udvarán egy döglött példányt. A kecskék nem egyszer az utcán 

legelnek, lerágják a sövényeket, ürülékkel összepiszkítják a közterületet. Ennek a sok 

háziállatnak orrfacsaró bűzét „élvezi” az egész környék. Az állatorvos járt kint a területen, 
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véleménye szerint is borzalmas állapotok vannak. A legutóbbi képviselő-testületi ülésen 

jegyző úr tájékoztatta a nyilvánosságot, hogy hatósági lépések történtek az ügyben. Csak az a 

baj, hogy mind az óvodai dolgozók, a szülők és a környékbeli lakók lassúnak érzik az 

ügymenetet, ezért szeretné, ha ismét foglalkoznának a kérdéssel, tájékoztatást kapnának 

arról, hogy hol tart az ügymenet, mikor rendeződik ez az áldatlan állapot. 

dr. Kovács András: A közigazgatási eljárás a szakhatóságok és a hatósági főállatorvos 

bevonásával megindult. Amikor megérkezik a szakvéleményük, akkor azt megküldik a 

tulajdonosnak. Az eljárás során meg kell hallgatni a másik felet is, az  álláspontját is meg kell 

vizsgálni. 

Varga László: Az elhangzottak alapján látja, hogy az eljárás menetét csak részben tudja 

befolyásolni a hivatal, ezért azt kéri, hogy az ügyintézésnek azokat a határidőit, amelyek a 

hivatalon múlnak, gyorsítsák meg.  

Fekete Péter: Varga László javaslatát elfogadja bizottsági állásfoglalásnak, ehhez kéri a 

szavazatokat. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta, 

hogy a Bajcsy-Zsilinszky utcában folyó állattartással kapcsolatos hatósági eljárásban –

tekintettel többek között az óvoda közelségére- a polgármesteri hivatal az eljárásban 

felmerülő határidőket minimalizálja az ügy mielőbbi megnyugtató lezárása érdekében.  

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

31/2014. (V. 12.) határozata 

A Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda szomszédságában lévő ingatlanon zajló 

állattartás körülményeivel kapcsolatos intézkedésekről 

 

A bizottság megtárgyalta a Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda szomszédságában lévő 

ingatlanon zajló állattartás körülményeivel kapcsolatos intézkedésekről és felkérte a 

hivatalt, hogy a hatósági eljárásban –tekintettel többek között az óvoda közelségére- a 

polgármesteri hivatal a hatáskörében felmerülő határidőket minimalizálja az ügy 

mielőbbi megnyugtató lezárása érdekében. 

 

 

A következő napirend tárgyalása előtt Fekete Péter elnök úr rövid szünetet rendelt el. 
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7) Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola alapító okiratának 

módosításának működtetői véleményezése ( az ülés közben felvett napirend) 

 

Fekete Péter: A KLIK imént érkezett megkeresésére javasolja napirendre venni a Ritsmann 

Pál Német nemzetiségi Általános Iskola alapító okirat-módosításának véleményezését, amit a 

legutóbbi bizottsági ülésen elhalasztottak azzal, hogy a beiratkozás adatainak ismeretében 

megalapozottabb lehet a döntés. A maga részéről javasolja, hogy a bizottság támogassa az 

alapító okiratban a felvehető maximális gyereklétszám megemelését 432 főre, ami megfelel a 

hosszú távú elképzeléseknek, nevezetesen, hogy a Karinthy utcai épületben 16 tanulócsoport 

működést tudja az önkormányzat biztosítani. 

Rack Ferencné: Jelzi, hogy a jelenlegi első évfolyamon három osztályt indítottak, ezért lesz 

majd olyan, hogy 17 tanulócsoportja lesz az iskolának. Reméli, hogy a működtető ezt 

rugalmasan fogja kezelni és nem kell majd egy osztálynak máshol működnie. 

Fekete Péter: Természetesen a tizenhat osztályos iskolaépületről van szó és nem az 

indítható osztályok számáról. Most is több osztály van az épületben. Az önkormányzat csupán 

jelezni szeretné, hogy vannak fizikai korlátai az épületnek, illetve egy optimális működtetése. 

Rack Ferencné: Kéri, hogy jelenjen meg a jegyzőkönyvben, hogy előre láthatóan lesz 17 

tanulócsoportja az iskolának, bár az is előfordulhat, hogy felső tagozaton a jelenlegi három 

tanulócsoportot majd összevonják. 

Fekete Péter: Megköszöni Rack Ferencné igazgató asszony megjegyzését. Felteszi 

szavazásra az eredeti javaslatot azzal, hogy az önkormányzat jelezni kívánja a Klebelsberg 

Intézményfenntartó Központnak, hogy az épület hosszú távon ekkora létszámra, illetve 

csoportszám elhelyezésére optimális. 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola alapító okiratának módosítását.  

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának 

32/2014. (V. 12.) határozata 

Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola alapító okiratának 

módosításának működtetői véleményezése 

 

A bizottság megtárgyalta a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola alapító 

okiratának módosítását a felvehető maximális létszám megemelése érdekében, és azt 

támogatásra javasolta a képviselő-testületnek. Kéri az önkormányzatot, hogy 
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tájékoztassa a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Budakeszi Tankerületét arról, 

hogy a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskolát a Karinthy utcai 

iskolaépületben kívánja működtetni, amely épületet tervei szerint 16 osztályos iskolává 

fog bővíteni, így az esetenként alkalmas lehet több tanulócsoport befogadására is. 

 

A nyílt ülés résztvevőinek az elnök megköszönte a részvételt, és a további napirendek 

tárgyalására zárt ülést rendelt el. 

 

Biatorbágy, 2014. május 30. 

 

 

 Varga László Fekete Péter 

 bizottsági tag bizottság elnöke 

 


